
THERE IS  X  THERE ARE 
 
• Učebnice CLICK 2 –str. 63 
• S pomocí této vazby vjadřujeme, že NĚKDE NĚCO JE  
• Používá se všude tam, kde se ptáme na otázku: CO JE V/NA? (např. Co je 

na ulici?) 
• Tato vazba se v angličtině používá pro vyjádření skutečnosti, že na nějakém 

známém místě se vyskytuje někdo nebo něco 
• Jde tedy o české věty začínající příslovečným určením místa (Na stole je 

kniha. V našem městě je divadlo. Ve škole je hodně dětí.). 
 
Konstrukce oznamovací věty:  
• THERE   IS/ARE  KDO?CO?   KDE?  
 

   KDE  JE/JSOU  KDO/CO?  
 
• Příklad:  

o There is a book on the table.   Na stole je kniha.  
o There is a nice house there.   Tam je hezký dům.  
o There are some problems.   Jsou nějaké problémy.  
 
 

Zápor a tázací věta:  
• Tvoří se stejně jako u samostatného slovesa ¨to be¨ - přidáním NOT za 

IS/ARE a výměnou slovosledu:  
• Příklad:  

o Thereis a book on the table.  
There is not (ins’t) a book on the table. 

  Is there a book on the table?   Yes, there is. / No, there isn’t.  
   

o There are two boys here.  
There aren’t two boys here.  
Are there two boys here?   Yes, there are. / No, there aren’t.  
 


